



(French follows / Le français suit)

INVITATION

SAFEGUARDING ICH IN THE FACE OF CLIMATE CHANGE: MAPPING THE DIVERSITY OF SITUATIONS

Round table discussion

UNESCO Headquarters, 7 Pl. de Fontenoy, 75007 Paris, France

Room VIII

Tuesday 11 June 12h30 to 14h15

To participate remotely you must register first by clicking on the link below in order to receive a Zoom confirmation email with the information to connect to the meeting.

<https://unesco-org.zoom.us/j/84810627336>

(Lunch and drinks will be served to all participants on site)

The ICH NGO Forum invites you to this roundtable discussion, organized by the Working Group on ICH, Climate Change and the Environment, to be held during the 10th Session of the General Assembly of State Parties to the 2003 Convention on the Safeguarding of Intangible Cultural Heritage. The round table aims to take stock of the great diversity of situations in safeguarding ICH in the face of climate change and the diverse impacts and reactions to it throughout the world. It will explore the possible ways and means to mapping these diverse situations and developing indicators to evaluate them through the sharing of local experiences and initiatives. It is critical to assess the state of ICH among communities, their efficiency in mitigating its impacts and their capacity to adapt to climate change. The panelists will provide case studies from different parts of the world and suggest innovative methods for assessing social and cultural vulnerability much-needed to integrate the value of intangible cultural heritage in the assessments of climate change risk and action.

Panelists include: Janet Blake, Persian Garden Institute for Living Heritage (Iran); Irina Ruiz, Fundación INDICRI (Panama); Sekou Berte, Mali Cultural Heritage Agency (Mali); Madhura Dutta, Contact Base (India); Lubna Marium, Shadhona - Center for Advancement of Southasian Culture (Bangladesh); Giovany Paolo Arteaga Montes, Mundo Espiral Foundation (Columbia); Chantal Bisschop, Center for Agarian History (Belgium); Laurier Turgeon, The Folklore Studies Association of Canada (FSAC)(Canada).

Co-hosted by the Institute for Cultural Heritage (IPAC), Laval University, Quebec City, Canada and the Folklore Studies Association of Canada (FSAC)



INVITATION

SAUVEGARDER LE PCI POUR FAIRE FACE AU CHANGEMENT CLIMATIQUE: CARTOGRAPHIER LA DIVERSITÉ DES SITUATIONS

Table ronde

UNESCO, 7 Pl. de Fontenoy, 75007 Paris, France

Salle VIII

Mardi 11 juin 12h30 à 14h15

Pour participer à distance, il faut vous inscrire en cliquant sur le lien ci-bas pour recevoir un lien Zoom par mail et vous connecter à la réunion en ligne.

<https://unesco-org.zoom.us/j/84810627336>

(Un buffet froid sera servi pour tous les participants en présence)

Le Forum des ONG du PCI vous invite à cette table ronde, organisée par le Groupe de travail sur le PCI, le changement climatique et l'environnement, qui se tiendra lors de la 10e session de l'Assemblée générale des États parties à la Convention de 2003 pour la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel. La table ronde vise à faire le point sur la grande diversité des situations de sauvegarde du PCI face au changement climatique ainsi que sur les divers impacts et réactions qui y sont liés à travers le monde. Il explorera les voies et moyens possibles pour cartographier ces diverses situations et développer des indicateurs pour les évaluer à travers le partage d'expériences et d'initiatives locales. Il est essentiel d'évaluer l'état du PCI au sein des communautés, leur efficacité à atténuer ses impacts et leur capacité à s'adapter au changement climatique. Les panélistes présenteront des études de cas provenant de différentes parties du monde et suggéreront des méthodes innovantes pour évaluer la vulnérabilité sociale et culturelle, indispensables pour intégrer la valeur du patrimoine culturel immatériel dans les évaluations des risques et des actions à prendre face au changement climatique.

Les panélistes comprennent : Janet Blake, l'Institut pour les jardins persans du patrimoine vivant (Iran); Irina Ruiz, Fundación INDICRI (Panama); Sekou Berte, Agence du patrimoine culturel du Mali (Mali); Madhura Dutta, Contact Base (India); Lubna Marium, Shadhona – Centre d'avancement pour la culture de l'Asie du sud (Bangladesh); Giovany Paolo Arteaga Montes, Mundo Espiral Foundation (Columbie); Chantal Bisschop, Centre pour l'histoire agraire (Belgique); Laurier Turgeon, Association canadienne d'ethnologie et de folklore (ACEF) (Canada).

Événement co-organisé avec l'Institut du patrimoine culturel (IPAC) de l'Université Laval et l'Association canadienne d'ethnologie et de folklore (ACEF)

